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Ugro`eno oko hiljadu stanovnika
i oko tri hiljada grla stoke

Novi Pazar - Predsednik Bo{nja~kog
nacionalnog ve}a (BNV) Sulejman
Ugljanin ponovo je aktuelizovao pri~u
o Akcionom planu za ostvarivanje pra-
va nacionalnih manjina u okviru pre-
govara~kog poglavlja 23. On je na kon-
ferenciji za novinare rekao da Bo{nja-

ci aktivno u~estvuju u svim procesima
evropskih integracija Srbije i zatra`io
je povla~enje i reviziju Akcionog plana.

- Mi aktivno u~estvujemo, iako tvr-
dimo da ovaj Akcioni plan nema potre-
ban legitimitet. Zbog toga ve} nekoliko
puta pozivamo Vladu Srbije da povu~e

ovaj dokument i da hitno organizuje
njegovu reviziju i da uklju~i manjine u
davanju predloga i preporuka, naglasio
je Ugljanin i podsetio da njihovih 498
komentara poslatih pisanim i elektron-
skim putem nisu dobili odgovore. S. N.
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Zbog dugotrajne su{e progla{ena vanredna situacija u sjeni~kim selima

Ki{a 
ne pada, 
`e| preti
Sjenica - [tab za vanredne situacije progla-
sio je vanredno stanje zbog nedostatka vo-
de. Na Pe{terskoj visoravni nedeljama nije
bilo ki{e, pa su zbog visokih temperatura
presu{ili bunari lokve, a ̀ e| preti me{tani-
ma sela na kraju pe{terskog vodovoda.
Procenjuje se da je zbog nedostatka vode
ugro`eno oko hiljadu stanovnika i oko tri
hiljada grla krupne i sitne stoke. Sto~ari
moraju da teraju stoku na pojili{ta udalje-
na i po petnaestak kilometara, a da vodu za
pi}e dovla~e prelaze}i u jednom pravcu i
po 20 kilometara. Zamenik predsednika
sjeni~ke op{tine Mikailo Kali~anin ka`e da
je posebno te{ka situacija u selima Kraju-
ki}a Bunare, Bare, Cvrsko, Doli}e, Boljare
i selima na Giljevi i Goliji. S. N. 
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BNV zahteva povla~enje Akcionog plana o manjinama

Klju~na uloga nacionalnih saveta
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REGULI[ITE LIM
Berane - Mje{tani Donjih Luga, ~ija se

imanja prostiru du` Lu{kih lugova, zatra`i-
li su od Vlade Crne Gore i lokalne uprave da
kona~no pristupe regulaciji Lima koji je mi-
nulih godina odnio zna~ajan dio njihovih
parcela. Istakli su da su koncesionari, prili-
kom eksploatacije {ljunka, godinama
usmjeravali rijeku ka njihovim oranicama,
pri~injavaju}i im na taj na~in ogromne {te-
te. Kazali su da je poseban problem nastao
nakon izgradnje obilaznice pored Lima, ka-
da je, kako tvrde, korito rijeke za pedeset i
vi{e metara pomjereno put Lu{kih lugova.
U vi{e navrata su od nadle`nih tra`ili da iz-
gradnjom obaloutvrda rije{e problem, ali
se sve zavr{avalo samo na obe}anjima.

DONACIJA DNEVNOM CENTRU
Berane - Beranac Ru`dija Ko`ar, koji

`ivi i radi u [vedskoj, donirao je Dnevnom
centru za djecu i omladinu sa smetnjama
i te{ko}ama u razvoju specijalizovano

kombi vozilo „ford“. Vozilo, s prate}om
opremom, namijenjeno je za prevoz dje-
ce koja borave u pomenutoj ustanovi. Ko-
`ar je naglasio da je ganut te`inom pro-
blema s kojim se susre}u djeca sa smet-
njama i te{ko}ama u razvoju i ustanova
koju poha|aju i da ga je to podstaklo na
human gest.

SJENICA NE DA GRANI^NU POLICIJU
Sjenica - Odbornici op{tinskog parla-

menta u Sjenici usvojili su zaklju~ak kojim
}e od nadle`nih dr`avnih organa tra`iti da
ne menjaju sistem stanica grani~ne polici-
je. Ova tema se na{la na skup{tinskom za-
sedanju posle informacije da je planirano
ukidanje nadle`nosti grani~ne policije u
Sjenici i bi}e dodeljena upravama u Tutinu
i Prijepolju. Predsednik op{tinskom parla-
menta Muhedin Fijuljanin ocenio je da bi
to mogao da bude „jo{ jedan u nizu gubi-
taka nadle`nosti, jer {umama upravlja Iva-
njica, zdravstvom U`ice i Prijepolje. Ova-

kvim postupcima op{tina je dovedena u
situaciju da ne mo`e da realizuje svoje
mnogobrojne aktivnosti“. Dono{enje ova-
kvog zaklju~ka je nastavak insistiranja da
ova op{tina ima svoje izvorne i stvarne
nadle`nosti kao druge lokalne samoupra-
ve u Srbiji. S. N. 

ZA POLJOPRIVREDU I RURALNI 
RAZVOJ 250.000 EVRA

Bijelo Polje - Za podsticaj razvoja po-
ljoprivrede i ruralnog i odr`ivog razvoja ove
godine }e iz bud`eta Bijelog Polja biti iz-
dvojeno 250 hiljada evra, kazali su sekreta-
ri Sekretarijata za poljoprivredu i ekonom-
ski razvoj i ruralni i odr`ivi razvoj D`afer Gu-
sinjac i Jasmin ]orovi} bjelopoljskom radi-
ju. Za poljoprivredu je namjenjeno 200.000
evra, od ~ega najvi{e za podr{ku razvoja tr-
`i{ne proizvodnje mlijeka i podizanje zasa-
da vo}a. Za ruralni i odr`ivi razvoj namje-
njeno je 50 hiljada evra, najvi{e za obnovu
i razvoj sela i izgradnju infrastrukture.U
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Novi Pazar - U krugu manastira \ur|evi stupovi radi se re-
konstrukcija prilaznih staza, koje moraju da budu u skladu sa
ambijentalnom celinom. Stare{ina ovog hrama protosin|el
Gerasim ka`e da su sredstva za ove radove dobili od dr`ave, za-
hvaljuju}i kojima }e biti poplo~ane i prilazne staze novoizgra-
|enim mona{kim konacima.

Obnova zadu`bine Stefana Nemanje iz 12. veka, po~ela je
pre dvadesetak godina. Radovi su zaustavljeni pre tri godine uz
obrazlo`enje da su neophodne saglasnosti i dokumentacija iz
Ministarstva kulture i Republi~kog zavoda za za{titu spome-
nika. Dok se ~ekaju dozvole za nastavak izgradnje, radi se na

drugim objektima koji su potrebni za normalno funkcionisa-
nje manastirskog ̀ ivota i prijem vernika. Minulih godina vo|e-
na je akcija za obnovu ovog manastira, u kojoj su svojim nov-
~anim prilozima u~estvovale mnogobrojne li~nosti iz sveta po-
litike, javnog ̀ ivota, muzike i sporta, ali i brojni vernici. Zahva-
ljuju}i tome izgra|ene su nove mona{ke }elije, radionice, pe-
kara i sve~ana sala koja mo`e da primi 300 gostiju.

Ova zadu`bina Stefana Nemanje prepoznatljiva je po kula-
ma (stupovima) i za nastavak njihove izgradnje ~ekaju se odo-
brenja. Kada one budu zavr{ene to }e biti i kruna obnove ovog
manastira na brdu iznad Novog Pazara. S. N.

Sjenica - Od po~etka ove sedmice na
jednom delu teritorije sjeni~ke op{ti-
ne, [tab za vanredne situacije progla-
sio je vanredno stanje zbog nedostatka
vode. Na Pe{terskoj visoravni nedelja-
ma nije bilo ki{e, pa su zbog visokih
temperatura presu{ili bunari lokve, a
`e| preti me{tanima sela na kraju pe-
{terskog vodovoda. Procenjuje se da je
zbog nedostatka vode ugro`eno oko
hiljadu stanovnika i oko tri hiljada gr-
la krupne i sitne stoke. Sto~ari moraju
da teraju stoku na pojili{ta udaljena i
po petnaestak kilometara, a da vodu za
pi}e dovla~e prelaze}i u jednom prav-
cu i po 20 kilometara.

Zamenik predsednika sjeni~ke op-
{tine Mikailo Kali~anin ka`e da je po-
sebno te{ka situacija u selima Krajuki-
}a Bunare, Bare, Cvrsko, Doli}e, Bolja-
re i selima na Giljevi i Goliji. Pe{terski
vodovod je dug 84 kilometra. Izgra|en
je pre vi{e od ~etiri decenije i njim za-
jedno gazduju op{tine Tutin i Sjenica.
Vodovod izvire u tutinskoj op{tini i za-
vr{ava se u krajnjim selima sjeni~ke
op{tine. Njegova rekonstrukcija je po-
~ela pre skoro dva meseca i traja}e u
narednih nekoliko godina. Investicija
je vredna nekoliko miliona evra koje
su obezbedili ove dve op{tine i Vlada
Srbije. S. N. 

Prijepolje  - Na pla`i Petrovac, koja
se nalazi u Velikoj @upi, jednoj od naj-
ve}ih mesnih zajednica prijepoljske
op{tine odr`ani su dvadeseti skokovi u
Lim. Svoje ume}e u skokovima, zbog
izrazito lo{eg vremena, pokazalo je sa-
mo devet takmi~ara iz Podgorice, Mo-
stara, Konjica, Kragujevca, Kola{ina i
U`ica. Takmi~ari su slobodnim stilom
skakali dve serije skokova, dok su u
tre}oj revijalnoj nastupila tri takmi~a-
ra. @iri je kao najbolje su ocenio skoko-
ve Kola{inca Rada [}epanovi}a, u~e-
snika svih dosada{njih takmi~enja u

visinskim skokovima odr`anih na Pe-
trovcu. Drugo mesto osvojio je Elvir
Kova~evi} iz Konjica, a tre}e Aleksan-
dar Aleksi} iz U`ica. Manifestaciju je
otvorio Milenko Pote`ica, predsednik
Organizacionog odbora manifestacije
i jedan od inicijatora da se pla`a Petro-
vac otvori javnosti u u|e u kalendar
sportskih manifestacija ovog tipa u Sr-
biji i regionu. Uz podr{ku lokalne sa-
mouprave dvadeseti „Memorijal Pajo
Pote`ica“, organizovali su Turisti~ka
organizacija i Organizacioni odbor
manifestacije. I. H. D.

Petnjica - Turski biznismen i suvla-
snik kompanije Euro Bor Ismail Ar-
slan demantovao je navode predsjed-
nika petnji~kog odbora Bo{nja~ke
stranke i biv{eg predsjednika Skup{ti-
ne op{tine Adnana Muhovi}a, koji je
rekao da postoje indicije da je ~lan or-
ganizacije FETO, povezane sa biv{im
imamom Fetulahom Gulenom kog
Turska smatra za glavnog organizato-
ra neuspelog vojnog udara i ~iju je or-
ganizaciju proglasila za teroristi~ku.
Arslan je najavio i tu`bu protiv Mu-
hovi}a.

- @elim da ka`em javnosti da sam se
zaista iznenadio. O~ekivao sam podr-
{ku od gra|ana i mje{tana ne samo

Petnjice ve} i okru`enja. Posebno ne
vidim razlog da me blati predsjednik
jedne partije bez ikakvih dokaza i na
taj na~in {alje negativne poruke, ne sa-
mo meni ve} svim potencijalnim ula-
ga~ima, rekao je Arslan u razgovoru za
Radio Petnjica. „Jedva ~ekam da ~ujem
gospodina koji je te navode iznio, da
vidimo na koji je na~in on do{ao do tih
dokaza da ja pripadam teroristi~koj or-
ganizaciji. Radi se o ne samo neozbilj-
nim izjavama doti~nog gospodina, ve}
i o opasnim izjavama koje }e morati da
dokazuje na sudu“, dodao je Arslan.
Muhovi} je u svom odgovoru poru~io
da je reagovao „preventivno“ i pozvao
ambasadu Turske da provjeri pome-

nutu firmu, „jer smo svjedoci otvara-
nja i zatvaranja raznoraznih firmi iz
Turske po zemljama biv{e Jugoslavije,
a koje pripadaju organizaciji FETO“.
„Svaka zdrava investicija iz Turske me
raduje i podr`a}u je, ali imam pravo i
kao politi~ar `elim da znam o svakoj
firmi koja dolazi iz bratske Turske, jer
ja volim Tursku i njen narod. Tako|e,
to je va`no i za Crnu Goru i za njene
dobre odnose sa Turskom“, odgovorio
je Muhovi}. Predsjednik petnji~kog
odbora BS je do sada vi{e puta imao
probleme zbog „sna`nih“ izjava. Zbog
„te{kih rije~i“ o Njego{u je i smijenjen
sa mjesta predsednika petnji~kog par-
lamenta. C. D. 

Obuka za mlade preduzetnike
Tutin - Regionalna razvojna agenci-

ja Sand`aka (SEDA) u Tutinu je odr`a-
la radionicu za po~etnike u mikro, ma-
lim i srednjim preduze}ima. Ovom
edukacijom obuhva}eno je desetak
mladih preduzetnika koji su konkuri-
sali za dobijanje subvencija za zapo~i-
njanje posla ili pro{irenje delatnosti.
Za proizvodne, prera|iva~ke i uslu`ne
delatnosti mogu da ra~unaju na sub-

vencije do milion dinara.  Polaznici su
u~ili da pi{u biznis planove i da testira-
ju svoju biznis ideju koliko je finansij-
ski i tr`i{no opravdana. Cilj radionice
je da se unapredi poslovanje mikro,
malih i srednjih preduze}a. Re~ je o
projektu Vlade Srbije, koji realizuju
Ministarstvo privrede i Republi~ka
razvojna agencija u saradnji sa 15 regi-
onalnih razvojnih agencija. S. N. 

Zbog dugotrajne su{e progla{ena 
vanredna situacija u sjeni~kim selima

Ki{a ne pada,
`e| preti

Skokovi u vodu sa prirodne stene 
na prijepoljskoj pla`i Petrovac 

Pobednik Rade 
[}epanovi} iz Kola{ina 

Obnavlja se manastir
\ur|evi stupovi

Vreme pokvarilo 
do`ivljaj: Skokovi u Lim

Skokovi u vodu sa prirodne stene 
na prijepoljskoj pla`i Petrovac 

Pobednik Rade 
[}epanovi} iz Kola{ina 

Turski biznismen najavio tu`bu protiv predsjednika petnji~kog odbora Bo{nja~ke stranke

Nemam veze sa Gulenom

\ur|evi stupovi dobijaju nove staze
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Groblje
Oni {to se „presele“ na drugi, valjda, bolji i pravedniji svet, zakonima pri-

rode prebrinu sve brige. Onima {to ostanu iza njih ostave ovozemaljska pre-
vaspitavanja, ispravljanja krivih Drina i, ako pro|e, privo|enje mrtvog u svo-
ju veru. To {to za ̀ ivota nije mario za svoju veru, ni{ta mu ne zna~i kad ode sa
ovozemaljskog na onaj svet. Ostaju de`urni po slu`benoj du`nosti da mu se
brinu i mole za du{u i novi krov nad glavom. Mrtav se, ionako, vi{e ni{ta ne
pita. Od onih {to ostaju zavisi ispunjenje amaneta. Ako se u sve ume{aju pro-
pisi ovako i onako i `elja sve{tenstva da gospodari `ivotom i smr}u, onda od
amaneta ni{ta.

Novo groblje kod Petrove crkve re{ilo je problem sahranjivanja hri{}ana
u narednih pola veka, tako su govorili nekada ambiciozni gradski oci. To sa-
op{tili narodu da se vi{e ne sekira {to najmilijima ve~ni po~inak stoji na pu-
tevima starog groblja na [estovu. Rekli ali ne i objasnili {ta su potpisali. Na
novom groblju mogu samo pet oblika spomenika koje je propisala crkva.
Druga obele`ja, koja ne udaraju od urbanisti~kog ure|enja, ne mogu verti-
kalno, samo horizontalno. Na ono {to je u du{i i glavi ne mogu da uti~u, ali
na ono {to je „na glavi“ mogu. Ko ne}e tako, mora}e da tra`i neko drugo gro-
blje. Na jednom }e le`ati vernici po meri sve{tenstva, a na drugom ateisti i
svi ostali gra|ani koji }e vertikalnu nadgrobnu plo~u koja se kosi sa kanoni-
ma crkve, ispod kojeg je potpis stavila gradska uprava. Pokoj nam du{i i ne-
ka su nam laka te{ka shvatanja. S. N. 

Ovaj prilog sufinansira grad Novi PazarNOVI PAZAR DANAS

Novi Pazar - U krugu novopazar-
skog Doma zdravlja ni~e trospratnica
nove Hitne slu`be. Izgradnja, koja je
po~ela pre vi{e od mesec dana, ide
utvr|enom dinamikom i kako je pla-
nirano, sve bi trebalo da bude zavr{e-
no do prole}a slede}e godine. Da se
po{tuju rokovi izgradnje, uverio se i
novopazarski gradona~elnik Nihat Bi-
{evac prilikom obilaska gradili{ta. Bi-
{evac je ocenio da se radi o izuzetno
zna~ajnom objektu, ~ijom }e izgrad-
njom biti stvoreni uslovi za kvalitetno
pru`anje zdravstvenih usluga stanov-
nicima na ovom podru~ju.

- U finansiranju izgradnje u~estvu-
ju Evropska unija i Vlada [vajcarske

preko razvojnog programa Evropski
PROGRES i grad Novi Pazar. Inostrani
donatori su obezbedili 693 hiljade
evra, a grad u~estvuje sa 15 odsto sred-
stva od te sume. Lokalna samouprava
obezbedi}e i sredstva za kupovinu
opreme i kupovinu dva nova vozila za
hitnu pomo}, rekao je Bi{evac.

Nova zgrada Hitne slu`be ima}e tri
sprata i bi}e opremljena savremenim
medicinskim aparatima. Novina je {to
}e u toj slu`bi sada imati posebno ode-
ljenje de~ije hitne pomo}i, prostorije
za zbrinjavanje starijih pacijenata i za
njihov kratak boravak. Vozila hitne
pomo}i ne}e vi{e morati da se, do ula-
za u zgradu, probijaju izme|u auto-

mobila na prebukiranom parkingu is-
pred Doma zdravlja, ve} }e do nove
zgrade imati direktan ulaz sa glavne
saobra}ajnice i ima}e svoj parking za
vozila. 

Ova slu`ba novopazarskog Doma
zdravlja, useljenje u novu zgradu do~e-
ka}e i kadrovski znatno oja~ana. U
radni odnos primljeno je vi{e medicin-
skih sestara i tehni~ara, a ~etiri lekara
nalaze se na specijalizaciji iz urgentne
medicine. Usluge slu`bi u Domu zdra-
vlja u Novom Pazaru koristi oko 300
hiljada stanovnika iz ovog grada i okol-
nih op{tina Sjenice, Tutina, Zubinog
Potoka i Leposavi}a.

S. Novosel

Novi Pazar - Sanaciju pe{a~kog mo-
sta preko reke Ra{ke, u centru grada,
radi}e novopazarska zanatska radnja
„Granit-mont“, koja je izabrana na
tenderu kao najpovoljniji izvo|a~ ra-
dova. Ova firma ponudila je da kom-
pletnu sanaciju posta uradi za

1.076.500 dinara bez poreza na doda-
tu vrednost. Za blizu 80 hiljada dinara
bila je povoljnija od preduze}a AD
„Ukras“.

Na ovom dotrajalom objektu, koji
je izgra|en pre petnaestak godina, bi-
}e uklonjene kamene obloge i posta-

vljene {tokovane i polirane mermerne
plo~e, ura|ena nova kvalitetna hidroi-
zolacija i postavljeni nova drvena ogra-
da. Sredstva za finansiranje radova
obezbe|ena su iz gradskog bud`eta, a
rok za zavr{etak radova je kraj ove gra-
|evinske sezone. S. N. 

Novi Pazar - Od danas do utorka u
Novom Pazaru }e trajati Letnji va{ar,
manifestacija koja postaje tradicija u
ovom gradu. U sportskoj hali „Pendik“
okupi}e se vi{e od stotinu izlaga~a iz
ovog kraja. 

[tandovi su postavljeni u hali i is-
pred nje na kojima }e svoju robu izlo-
`iti proizvo|a~i, trgovci, travari i zana-
tlije. I ove godine najvi{e }e biti kon-

fekcionara, ali svoje {tandove ima}e i
proizvo|a~i obu}e, prodavci tehni~ke
robe, {kolskog pribora. Zakup {tando-
va je 18 evra (u dinarskoj protivvred-
nosti) po kvadratnom metru. Direktor
Sportsko-sajamske ustanove „Pendik“
Enes Pljaki} ka`e da vlada veliko inte-
resovanje privrednika iz ovog kraja za
u~e{}e na va{aru.

- O~ekujemo vi{e hiljada posetilaca

iz ovog i okolnih gradova. Zbog toga
smo obuhvatili oba pija~na dana, ne-
delju i utorak - poja{njava Pljaki}. Na
Letnjem va{aru sve cene su sni`ene,
negde, ~ak, i 70 odsto. U ovom gradu
se organizuje i Novogodi{nji va{ar. Na
kraju obe manifestacije imaju i huma-
nitarni karakter, jer trgovci deo nepro-
date robe izdvajaju za podelu najsiro-
ma{nijim stanovnicima u gradu. S. N. 

Novi Pazar - Filijala Poreske uprave
u Novom Pazaru, kona~no je zatvorila
parking u krugu biv{e upravne zgrade
trgovinskog preduze}a „Uniprom“.
Ova lokacija se nalazi u strogom cen-
tru grada, a zgrada izgra|ena po~et-
kom druge decenije pro{log veka je
sporna. Potomci bega ^avi}a, koji je
sagradio zgradu u koju se nikada nije
uselio jer je od Prvog svetskog rata bi-
la u „slu`bi“ dr`ave - vojnih komandi,
{kola i na kraju trgovinskog preduze-
}a, zahtevaju da im se ona vrati u vla-
sni{tvo. Pre tri godine u dvori{tu zgra-
de izgra|en je parking za vozila i ve}i-
ni nije poznato ko je vlasnik tog pro-
stora. Potomci ]avi}a su ukazivali
nadle`nim institucijama da se u dvori-

{tu te zgrade odvija neregistrovana de-
latnost. Poreznici su tek nedavno rea-
govali i privremeno zatvorili parking i
na kapiji zalepili obave{tenje da je
„ovaj objekat privremeno zatvoren
zbog nepo{tovanja odredbi Zakona o
fiskalnim kasama i obavljanja neregi-
strovane delatnosti u skladu sa odred-
bama ~lana 33 Zakona o inspekcij-
skom nadzoru“. Na portirnici ovog
objekta pi{e da je vlasnik parkinga
preduze}e „Extra Prada“. Prema poda-
cima Agencije za privredne registre se-
di{te ove firme je u beogradskoj op{ti-
ni Barajevo, a vlasnik joj je Neboj{a
Maksi}. Ko je dozvolio ure|enje i kori-
{}enje ovog prostora za parkiranje au-
tomobila, jo{ uvek je nepoznato. S. N.

Novi Pazar - Predsednik Bo{nja~kog
nacionalnog ve}a (BNV) Sulejman
Ugljanin ponovo je aktuelizovao pri~u o
Akcionom planu za ostvarivanje prava
nacionalnih manjina u okviru pregova-
ra~kog poglavlja 23. On je na konferen-
ciji za novinare rekao da Bo{njaci aktiv-
no u~estvuju u svim procesima evrop-
skih integracija Srbije i zatra ìo je povla-
~enje i reviziju Akcionog plana.

- Mi aktivno u~estvujemo, iako tvr-
dimo da ovaj Akcioni plan nema potre-
ban legitimitet. Zbog toga ve} nekoliko
puta pozivamo Vladu Srbije da povu~e
ovaj dokument i da hitno organizuje
njegovu reviziju i da uklju~i manjine u
davanju predloga i preporuka, naglasio
je Ugljanin i podsetio da njihovih 498

komentara poslatih pisanim i elektron-
skim putem nisu dobili odgovore.

Ugljanin je rekao da je predsednik
Evropske komisije @an Klod Junker, od-
govaraju}i mu na pismo u kojem je tra-
`io da se nastavi Mirovna konferencija
o biv{oj Jugoslaviji, napisao da treba da
se skoncentri{u na poglavlje 23, jer „na-
cionalni saveti treba da igraju klju~nu
ulogu u implementaciji Akcionog plana
za manjine“. Predsednik BNV je nagla-
sio da nijedan njihov predlog nije u{ao
u zakone o pravima i slobodama nacio-
nalnih manjina i o nacionalnim saveti-
ma i zato o~ekuje „da oni budu povu~e-
ni iz procedure i da se manjinskim pred-
stavnicima omogu}i da u~estvuju u nji-
hovoj izradi“. S. Novosel

Po~inje Letnji va{ar

„Granit-mont“ 
rekonstruisa}e most

Nova zgrada Hitne slu`be u Novom Pazaru do slede}eg prole}a

Zajedni~ki projekat
EU i grada

Do slede}eg prole}a
nova Hitna slu`ba
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Zatvoren „ilegalni“ parking

BNV zahteva povla~enje Akcionog plana o manjinama

Klju~na uloga 
nacionalnih saveta

Akcioni plan nema
potreban legitimitet:
Sulejman Ugljanin 
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Pljevlja - Uz prisustvo nekoliko
stotina Bukovi~ana, u selu Ra{~i}i
je u subotu sve~ano otvorena re-
konstruisana d`amija koja je spa-
ljena 1943. godine, a njena kame-
na munara poru{ena eksplozivom
20. maja 1993. godine. U uvodnoj
rije~i, glavni imam Odbora Islam-
ske zajednice Pljevlja Samir ef. Ka-
driba{i} je rekao da }e ova sve~a-
nost biti upisana u noviju povijest.
„Ona je svjedo~anstvo novog vre-
mena u kojem }emo potvrditi na-
{e trajno opredjeljenje da }emo
graditi mir, svjedo~enjem vjere, bi-
ti podsticaj na{im vjernicima da se
`ivot ovdje mo`e razvijati u har-
moniji, su`ivotu i jednakopravno-
sti“, poru~io je imam Kadriba{i}. 

Mje{tanima Bukovice, reisu
Islamske zajednice u Crnoj Gori i
Odboru za izgradnju d`amije ~e-
stitao je i potpredsjednik Vlade
Crne Gore Rafet Husovi} sa `e-
ljom da se u predivnom novoi-
zgra|enom objektu okupljaju
vjernici i da se ubudu}e samo pri-
~a o tome ko je gradio, a ne ko je
poru{io. „Vlada je ulo`ila dosta
sredstava u Bukovici, izgradila
oko 110 ku}a za povratnike i dru-
gu infrastrukturu, puteve, elektri-

fikaciju i mogu danas saop{titi da
}e izgraditi i poru{enu d`amiju u
selu Planjsko i da }emo idu}e go-
dine prisustvovati i njenom otva-
ranju. Siguran sam da nezavisna,
gra|anska, multivjerska i multi-
konfesionalna, ~lanica NATO sa-
veza, Crna Gora, nikada vi{e ne}e
dozvoliti zlo~ine na ovim prosto-
rima“, kazao je Husovi}, {to su
prisutni pozdravili aplauzom.

Reis Islamske zajednice u Crnoj
Gori Rifat ef. Fejzi} je zahvalio Bu-
kovi~anima na velikom prisustvu i
~estitao Odboru Islamske zajedni-
ce. Obnova i otvaranje ove d`amije
je, po njegovim rije~ima, „sve~ani
momenat za demokratiju u Crnoj
Gori i za pravdu, koja je ~esto bila

Sve~ano otvorena d`amija u 
ru{ena 1943. i 1993. g

Svjedo~an
novog vrem

Poginuo u po
da odbrani d`

Na sve~anosti su dodijeljene zah
gli izgradnju d`amije, a predsjednik
uru~io je posebnu plaketu unucima
je februara 1943. godine spasio veli
{ao za{tititi d`amiju od uni{tenja. 
bruara 1943. ~etnici su u Bukovici ub
ma starce, `ene, djecu. Uni{tili su i t

Zvani~no otvaranje: Potpredsjednik
Vlade Husovi} i reis Fejzi}

LI^NI STAV

Pi{e: Mehmed Slezovi}

Sand`ak i 
„Velika Albanija“
Kosovo „najskuplja srpska re~’’ i ,,grdno gubili{te’’, prostor

zbog kojeg je na~injen izbor za ,,carstvo nebesko’’, re~ju mi-
tos i etos srpskog naroda, ali i tabu tema o koju se nauka sa-

mo donekle dotakla, dok ju je politike sklonila sa javne scene u ku-
loare ekskluzivnih i nepristupa~nih nacionalnih programa. U stvar-
nosti, sve vreme jo{ od 1912. pa i pre vremena dveju Prizrenskih li-
ga, prostor sukoba dve etni~ke zajednice. Bili smo iznena|eni stu-
dentskim nemirima nakon Titove smrti i parolama ,,Kosovo
republika’’, bili smo iznena|eni i potonjim de{avanji-
ma kojih je krajnji rezultat dr`ava Kosovo, koju je
ve} priznao pozama{an broj zemalja i kako je-
dan od u~esnika javnog dijaloga re~e: ,,Srbija
ne broji vi{e zemlje koje su priznale Kosovo,
ve} one koje to nisu’’. 

Otuda apel predsednika Srbije Aleksan-
dra Vu~i}a, za unutarnjim dijalogom, nije
samo strana~ka stvar, nije ni tema za poli-
ti~ko nadmudrivanje, pa nu`no time jeftina
politi~ka floskula, iako sve to mo`e da bude,
ve} stvarna potreba ovog dru{tva da se ovo
pitanje izmesti iz tajne u javnu sferu i da se je-
dan tabu sagleda u svetlu racionalnog suo~avanja
sa stvarnim ~injenicama, njegove realnosti, politi~ke i
svake druge, dakako i posledica koje nu`no uti~u na bu-
du}nost ne samo srpsko-albanskih odnosa ve} ukupnih balkan-
skih prilika.

Stubovi „stabilnosti“ i narodi za „odstrel“
,,Priznanje kosovske nezavisnosti }e otvoriti put i secesiji San-

d`aka i Vojvodine’’, jedna je od ustaljenih politi~kih referenci protiv
kosovske nezavisnosti. Istina je da se sand`a~ka regija grani~i sa
Kosovom, pa se ne mo`e re}i da se ovo pitanje ne ti~e i Bo{njaka u
Sand`aku. Ti~e ga se i te kako, a istorijska pam}enja jo{ i danas
sna`no optere}uju bo{nja~ku politi~ku svest i svekolike nacional-
no-kulturne i identitetske perspektive. O ~emu je re~? Javnosti je
poznat slu~aj sa postavljanjem spomen plo~e A}ifu Bljuti, u No-
vom Pazaru, zagovorniku ideje i projekta „Velike Albanije“, koja
obuhvata ako ne ceo, ono ve}i deo Sand`aka. Dakle, radi se o isto-

rijskom projektu koji negira sand`a~ku samobitnost, time i posto-
janje identiteta sand`a~kih Bo{njaka. Poku{a}u dakle, da sa ove
ta~ke koja nedvosmisleno govori o velikodr`avnim projektima na
Balkanu, ka`em nekoliko re~i i o kosovskom ~voru. On jeste pred
raspletom, a kako }e se to desiti uveliko zavisi od iskrenosti (na ko-
ju ina~e u politici ne treba ra~unati), ali koja je neophodna ukoliko
se ne ra~una sa svim onim {to smo iskusili u neposrednoj pro{losti. 

Od neka tri mogu}a scenarija: nepriznavanja, podele i prizna-
nja, malo se odmaklo u pravcu jednog od njih, iako se Briselski
sporazum o normalizaciji odnosa, {iroj javnosti iz izvesnih krugova
predstavlja kao izdaja i uvod u definitivno priznanje ,,kosovske re-
alnosti’’. Ipak kao neki generalni stav zvani~ne srpske politike mo-
gao bi poslu`iti li~ni stav jednog uva`enog diplomate i intelektual-
ca: ,,Nikako ne priznati KiM i kao o~i u glavi ~uvati Republiku Srp-
sku.’’ [ta ovakva politika i vi{edecenijsko istrajavanje na njoj mogu
zna~iti za Srbiju posebno je pitanje. Dalji korak u tra`enju bilo ka-
kvog re{enja na tragu i u duhu ove logike zagovara kompromis
kojim bi podjednako bili nezadovoljni i Srbi i Albanci. Drugim re~i-

ma - podela nije ni nepriznavanje ni priznavanje, ve} upravo raz-
grani~enje i promena granica. Naravno mnogi u~esnici dijaloga,
pogotovu mo}ni me|unarodni politi~ki faktori ne prihvataju ovu
formulu. Ali da li se nepromenljivost granica mo`e prihvatiti kao
aksiom? Odavde po~inje suptilna igra politi~kog zavo|enja. 

Istorija govori o permanentnoj promeni granica, a one se de{a-
vaju i danas. ^ulo se ne{to i o mapi Balkana u londonskom Kraljev-

skom institutu za me|unarodne odnose na kojoj su kao ,,tri
stuba regionalne stabilnosti bile nazna~ene, uslovno

re~eno: velika Srbija, velika Hrvatska i velika Alba-
nija’’. Nedavno su ponovo promovisane ove

ideje od jednog biv{eg diplomate. Pogotovu
se spekuli{e sa ovom idejom „Velike Albani-
je“. Nju bi ~inili Albanija, Kosovo, pola Ma-
kedonije, delovi Crne Gore, Gr~ke i znatni
delovi Srbije. Mora se priznati pozama{an
zalogaj za `vakanje. Me|utim, ova ,,tri stu-
ba stabilnosti’’ neminovno ukazuju na ~i-

njenicu da pored ova tri zna~ajna i nezaobi-
lazna naroda postoje i oni narodi osu|eni ,,za

odstrel’’, pa bi se Bo{njaci, Crnogorci i Make-
donci morali dobro zamisliti nad ovako predo~e-

nom budu}no{}u.

Stare i nove deklaracije 
Ako bi iko bio pozvan na osnovu ovih nemilih ~injenica da pra-

vi nekakve ,,deklaracije za opstanak naroda’’, onda bi bili oni, ali
gle, oni to ne rade. Radi jedan drugi narod i tu po~inje pitanje o
iskrenosti Vu~i}eve politike ne samo prema Kosovu, Bosni, Crnoj
Gori ve} i Makedoniji. Ne treba biti iznena|en ako ova deklaracija
planirana za novembar - decembar ove godine istakne sudbinsku
ugro`enost srpskog naroda u pomenutim novonastalim dr`ava-
ma, a u nekoj naro~ito i ako to sutra urade i Albanci, a prekosutra i
Hrvati, eto nove preraspodele Balkana i stvaranja tri stabilna stuba
balkanske politi~ke nosivosti. Ovo naravno, sve mo`e izgledati kao
„sajans fik{n“ balkanske politi~ke realnosti, ali sli~nih ,,udruga’’
smo se ipak u istoriji Balkana nagledali. Dakle, ipak treba biti opre-
zan. 

I sad jo{ par re~i o nazna~enoj temi - Sand`aku i Bo{njacima u
okviru ova tri fatalna projekta. Istorijski ba{tinimo iskustvo kada su
one glave {to nisu nosile albansku ke~u umesto fesa bile jedno-
stavno dekapitalizovane. Pamtimo i ambicije NDH da se ovaj pro-
stor prikloni „Velikoj Hrvatskoj“, a njena mlade` priklju~i usta{kim
falangama. Sa velikosrpskim programima postoji veliko i bogato
iskustvo, pa ~ak i sa srpsko-turskom saradnjom o deportacijama.
Ostaje samo jedna nova nepoznanica, a ona se zove neoosman-
ska Turska. Zasad se samo naslu}uje jedna ambiciju da Bo{njaci
poslu`e kao rezervni korpus turskog naroda. Ili da zaklju~imo, ma-
la bara s puno krokodila. Pa pravo je ~udo kako opstado{e i kako
opstaju ovi sand`a~ki Bo{njaci, a jo{ ne porazmisli{e o tome da i
oni ugledaju}i se na svog starijeg i ve}eg brata naprave nekakvu
deklaraciju o opstanku.

Ali deklaracije ipak postoje pa }e tako Nacionalni savet Bo{njaka
obele`iti vek postojanja ,,Sjeni~ke deklaracije’’, kojom se tra`ilo prisa-
jedinjenje Bosni ili u alternativi politi~ka autonomija u Srbiji. Da li }e
tad biti donesena i neka nova deklaracija o opstanku naroda, vide-
}emo. Vrlo je mogu}e. Razloga za zapitanost nad sopstvenim sta-
njem ima. Mogu se postaviti brojna pitanja od podele islamske za-
jednice, na primer, pa do pitanja za{to u Beogradu nema musliman-
skog groblja, za{to se u Beogradu ru{e mes`idi (ku}e bez minareta u
funkciji bogomolje), za{to Beograd ne izdaje dozvole za bilo {ta
Islamskoj zajednici Srbije, zna~i svojoj zajednici veruju}ih muslima-
na, za{to se dosledno i uporno negira bosanski jezik ...

Naravno odgovore nije te{ko prona}i jer ovaj tekst daje odgo-
vore na njih kroz nastavak sna velikodr`avnih politika koje ne sila-
ze sa scene. Ali, tu upravo jeste mamac. Velikodr`avne politike se
tako lepo lepe za nepca onih koji nikako da razlu~e san od jave i ~i-
njenicu da Balkan ve} jeste politi~ki preoblikovan, pa bi i Ljaji}evu
platformu dijaloga sa Albancima trebalo ozbiljno razmotriti, jer
ona dolazi kao prihvatljivi rezime onog ve} vi{edecenijskog unu-
tarnjeg dijaloga srpske elite. Pomera stvari, ali ih dr`i jo{ na pristoj-
noj distanci od zacrtane crvene linije. [ta za Srbiju pa i Sand`ak
ovakva politika mo`e zna~iti nije te{ko pretpostaviti - sve dok ne
postoji jasna i me|usobno priznata granica, sve opcije su otvore-
ne pa i „Velike Albanije“ jer se lak{e do nje dolazi prisajedinjenjem
teritorije polupriznate dr`ave koja nije ~lanica UN. 

Autor je akademski slikar iz Novog Pazara

Pravo je ~udo 
kako opstado{e i 
kako opstaju ovi

sand`a~ki Bo{njaci, 
a jo{ ne porazmisli{e o

tome da i oni ugledaju}i
se na svog starijeg i

ve}eg brata naprave
nekakvu deklaraciju 

o opstanku

Rasplet „kosovskog ~vora“ ili novi zapleti: Aleksandar Vu~i}
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Ovaj prilog sufinansira op{tina PribojPRIBOJ DANAS

odsutna sa ovih prostora“. „Danas
svjedo~imo o tome da smo obno-
vili ono {to nam je u pro{losti bilo
poru{eno. Neka ova d`amija bude
povod da se u {to ve}em broju vra-
}ate na ove prostore. ̂ uli ste poru-
ku potpredsjednika Vlade Rafeta
Husovi}a da po prvi put ulazimo u
neki drugi prostor na globalnom
nivou. Koliko god da je mo`da i
upitan NATO pakt, ipak vjerujem
da smo iza{li iz kand`i nekih ljudi
koji su konstantno imali `elju za
krvlju, za protjerivanjem, spaljiva-
njem, ubijanjem. ̂ uli smo od pot-
predsjednika Vlade da }e biti izgra-
|ena i preostala d`amija koja je po-
ru{ena 90-ih godina i zato ̀ elim da
se zahvalim Vladi Crne Gore i Ra-
fetu Husovi}u, koji sigurno ima
udjela u takvoj odluci, da dogodine
ispravimo i poslednju nepravdu
koja je napravljena na ovim pro-
storima“, istakao je reis Fejzi}, do-
daju}i da je „ovo danas pobjeda
dobra nad zlom, ovo danas je po-
bjeda graditeljstva nad ru{ila{tvom
i neka ovo bude novi po~etak za su-
`ivot na ovom prostoru“.

Pored predstavnika brojnih Od-
bora Islamske zajednice u Crnoj
Gori, sve~anosti su prisustvovali i
predstavnici op{tine Pljevlja. D`a-
miju su sve~ano otvorili reis Rifat
ef. Fejzi} i potpredsjednik Vlade
Rafet Husovi}.

J. Durgut 

Priboj - Ministarstvo za za{ti-
tu `ivotne sredine po~etkom
meseca je donelo re{enje o obi-
mu i sadr`aju Studije o proceni
uticaja na `ivotnu sredinu pro-
jekta JP „Elektroprivreda Srbi-
je“, pod nazivom: Rekonstruk-
cije proizvodnih agregata i pri-
padaju}e opreme hidroelektra-
ne „Potpe}“, instalisane snage 3
x 20 MW, na reci Lim u op{tini
Priboj i projekta izgradnje do-
datnog agregata na hidroelek-

trani „Potpe}“ instalisane sna-
ge 13,3 MW.

Jo{ uvek nije poznato da li
izvo|enje ovog projekta ukazu-
je na to da se odustalo od hi-
droelektrane „Rekovi}i „, u Pri-
boju ispod FAP-ovog pogona
„Monta`a“, protiv ~ije izgrad-
nje su protestovali gra|ani Pri-
boja. Katastarske parcele koje
se pominju u re{enju nalaze se
nizvodno od sada{nje HE „Pot-
pe}“, u njenoj su neposrednoj

blizini, a ne na mestu gde je ra-
nije planiranja izgradnja HE

„Rekovi}i“. Pre par dana je,
me|utim, kr~en prostor i se~e-

no drve}e ba{ na mestu gde su
„Rekovi}i“ planirani. S. B. 

Priboj - U ovoj sedmici po~ela
je isplata podsticajnih sredstava
u okviru dva programa subven-
cija Op{tine Priboj za poljopri-
vrednu proizvodnju. Jedan pro-
gram predstavlja subvencije za
nabavku poljoprivredne opreme
i mehanizacije, kvalitetnih sadni-
ca vo}a, kao i obnovu sto~nog
fonda nabavkom priplodnih gr-
la. Drugi program je subvencio-
nisanje ve{ta~kog osemenjavanje
krava.

Za ove programe Op{tina Pri-
boj je opredelila sredstva u ukup-
nom iznosu od osam i po milio-
na dinara. Za sredstva iz prvog
programa do sada se prijavilo 50
doma}instava koja su podnela
103 zahteva, {to predstavlja sko-
ro polovinu planiranih {est mili-
ona i sto hiljada dinara za ovaj
program. U okviru ovog progra-

ma subvencioni{e se 50 procena-
ta utro{enih sredstava. Procenat
zahteva za kori{}enje sredstava iz
drugog programa, u odnosu na
opredeljena sredstva sred-
stva,(2.400.000 dinara), daleko je
manji. Za osemenjavanje krava
podneta su 53 zahteva, za 83 grla
u iznosu 130 hiljada dinara. 

Ovaj program subvencioni{e
se u punom iznosu, a jedan po-
ljoprivrednik mo`e predati zah-
tev za pet grla. Pribojski poljopri-
vrednici za ove subvencije mogu
konkurisati do kraja godine ili do
utro{ka sredstava. Uz zahtev se
predaje i ostala dokumentacija
navedena u javnom pozivu koji
je raspisan u junu ove godine .
Preduslov za predaju zahteva su
izmirena poreska, op{tinska i re-
publi~ka, dugovanja.

S. Bjeli}

Prijepolje - U galerijskom pro-
storu Doma kulture u Prijepolju u
ponedeljak }e biti otvorena izlo`ba
radova u~esnika pro{logodi{njeg,
43. saziva Umetni~ke kolonije Mi-
le{eva koji, posle vi{e godina nije
imao pravi internacionalni karak-
ter jer su boravili umetnici iz Srbi-
je i sa prostora nekada{nje Jugosla-
vije: Dragan Jovanovi}, Vladimir
Peri}, Damir Nik{i}, Nevenka Stoj-
savljevi}, Dragana @arevac, Mari-

ca Pre{i} Radoj~i}, Svetislav Slav-
kovi} Kajzer i Branimir Karanovi}. 

Istovremeno, okupi}e se i
umetnici koji }e boraviti tokom se-
dam dana u Prijepolju u sastavu
44. saziva. Pozvano je 12 stvarala-
ca iz Bugarske, Rumunije, Kanade,
Crne Gore i Srbije. Posle vi{e dece-
nija nema umetnika iz Bosne i
Hercegovine.

Umetni~ka kolonija Mile{eva
funkcioni{e od osnivanja tako {to

umetnici obilaze Prijepolje i okoli-
nu, susedne gradove, upoznaju}i
se sa tradicijom, istorijom, odlika-
ma i posebnostima dve nacije i dve
konfesije, svetovnih i sakralnih
spomenika, obi~ajima, prirodnim
izuzetnostima, a potom, na osno-
vu utisaka, imaju godinu dana za
stvaranje svojih umetni~kih otisa-
ka koji ostaju u legatu Kolonije,
jednom od najve}ih i najvrednijih
u Srbiji. I. H. D.

Beograd, Nova Varo{ - Orke-
star Ivana \enadi}a iz Akma~i-
}a kod Nove Varo{i osvojio je
nagradu za najizvornije muzici-
ranje na 57. Draga~evskom sa-
boru truba~a u Gu~i, koju ve}
sedmu godinu dodeljuje dnevni
list Danas. Memorijalnu nagra-
du „Od zlata jabuka - profesor
Miodrag Vasiljevi}“ za najbolju

izvornu izvedbu, \enadi}u je na
stadionu u Gu~i uru~io glavni
urednik Danasa Dragoljub Pe-
trovi}. Ovaj orkestar, koji je u~e-
{}e na Saboru u Gu~i obezbedio
pobedom na predtakmi~enju na
Kolovratu, dobio je jo{ jednu
nagradu. Za najboljeg basistu je
progla{en Ilija \enadi} iz orke-
stra Ivana \enadi}a. S. D.

„Od zlata jabuka“ 
orkestru Ivana \enadi}a

Sedmica u znaku jedne od najstarijih umetni~kih kolonija na ovim prostorima

Mile{eva i multikulturalnost kao inspiracija

U ponedeljak otvaranje izlo`be:
Umetni~ka kolonija Mile{eva

Subvencije za pribojske poljoprivrednike 

Rekonstrukcija 
HE „Potpe}“ 

Ne zna se da li se odustalo
od nove HE: „Potpe}“

Ra{~i}ima, 
godine 

nstvo 
mena

ku{aju 
`amiju

hvalnice donatorima koji su pomo-
k Gra|evinskog odbora Nijaz Ra{~i}

kom{ije Pavla \erkovi}a. \erkovi}
ki broj mje{tana sela Ra{~i}i i poku-
U tom nastojanju je i poginuo. Fe-
bili oko 500 muslimana, me|u koji-
tada sve tri d`amije.

Pobjeda dobra nad zlom:
Obnovljena d`amija



petak, 18. avgust 2017.VI

Saveti poljoprivrednicima
Novi Pazar - Poljoprivrednici zainteresovani za jesenju sadnju borovnice, ora-

ha i leske mogu se javiti Me|uop{tinskoj uniji poljoprivrednih udru`enja i Saveto-
davnoj stru~noj slu`bi za dobijanje informacije o vrstama i ceni, kako i saveta za
pripremu zemlje za sadnju i na~inu za ostvarivanje subvencija. Do 31. avgusta, po-
ljoprivrednici mogu dobiti savete od 9 do 13 sati svakog radnog dana.

Pljevaljsko kulturno ljeto
Pljevlja - Manifestacija „Pljevaljsko likovno kulturno ljeto 2017? odr`ana je u

Sportskom centru „Ada“, parku Vodice i Milet ba{ti. Na trodnevnoj manifestaciji,
posetioci su mogli da vide izlo`bu slika nastalih na Likovnoj koloniji iz 2016. godi-
ne, {kolu vajanja u glini koju je poha|alo pet polaznica, stare zanate pljevaljskog
kraja, umjetnost vezenja i tradicionalno vezena o{vica. Organizatori manifestacije
bili su NVO „Ki{obran za sunce“ i Kancelarija za rodnu ravnopravnost op{tine Plje-
vlja, uz podr{ku Sekretarijata za dru{tvene djelatnosti.
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Prijepolje - Prijepolje }e do kraja go-
dine dobiti novu led uli~nu rasvetu o
kojoj se toliko govori ve} godinama. Bi-
}e to kvalitetna rasveta koja }e obezbe-
diti u{tede u potro{nji elektri~ne ener-
gije uz sedmogodi{nje garancije na
besprekoran rad.

Ugovor, vredan 59 milina dinara, u
utorak su potpisali predsednik op{ti-
ne Dragoljub Zindovi} i predstavnici
Me|unarodnog konzorcijuma koje ~i-
ne „Javna rasvetljava“ iz Ljubljane, Fa-
brika svetiljki „Minel [reder“ iz Beo-
grada i firma „Elektrovolt“ iz Valjeva.
Prema ugovoru, investicija podrazu-
meva zamenu oko 2.700 uli~nih sve-
tiljki a rok otplate je na 36 mese~nih
rata. Prijepolje }e dobiti modernu
uli~nu rasvetu i obezbediti komforno
osvetljenje, a tro{kovi odr`avanja koje
ranije nije bilo mogu}e ostvariti zbog
zastarele opreme, bi}e smanjeni ~ak
za 70 odsto. Svetiljke nove led rasvete

programirane tako da do pono}i rade
u punom re`imu dok }e od 12 sati do
pet sati izjutra raditi sa duplo manjom
snagom, ~ime }e se ostvariti dodatna
u{teda i kontrola potro{nje struje, {to
do sada nije bilo mogu}e.

- Odlu~ili smo se za ovu ponudu
zbog toga {to nam nisu potrebna do-
datna sredstva iz bud`eta. Prakti~no
}emo sredstva koja su bud`etom plani-
rana za odr`avanje stare uli~ne rasvete
i tro{kove elektri~ne energije biti do-
voljna da isfinansiramo ovu investiciju
u periodu od 3 godine. Verujemo da }e
izvo|enje radova biti prema planiranoj
dinamici i da }emo ve} krajem godina,
na teritoriji cele op{tine imati novu
modernu uli~nu rasvetu sa led svetilj-
kama, rekao je predsednik prijepoljske
op{tine Dragoljub Zindovi} nakon pot-
pisivanja ugovora. Radovi bi trebalo da
po~nu sredinom septembra a zavr{e-
tak je planiran za stotinu dana. I. H. D.

Pljevlja - Dr`ave koje planiraju nove
elektrane na ugalj, me|u kojim je i Crna
Gora, moraju ponovo da razmotre inve-
sticione planove, kao i finansijske impli-
kacije ovih projekata kako bi se osigura-
lo da su oni zaista u skladu sa novim,
stro`im standardima EU, pokazala je
analiza mre`e nevladinih organizacija
CEE Bankwatch. Ova mre`a okuplja 27
nevladinih organizacija koje se bave pre
svega za{titom prirodne
sredine u centralnoj i isto~-
noj Evropi. „Mi pratimo
aktivnosti banaka i fondo-
va koji su ~esto nejasni, ali
uvek va`ni subjekti koji
funkcioni{u izvan okvira
javnosti. Mi spre~avamo
sumnjive javne investicije
koje {tete planeti i ugro`a-
vaju blagostanje ljudi“, ob-
ja{njavaju u CEE
Bankwatch.

Kako pi{u podgori~ke
Vijesti, u analizi se navodi
da se opravdano postavlja
pitanje da li }e u slu~aju iz-
gradnje drugog bloka Ter-
molektrane Pljevlja ovo
postrojenje postati prepre-
ka za dalje uskla|ivanje sa
zakonima EU u ovoj obla-
sti i da li }e biti potrebno
ulo ìti dodatna sredstava u
sisteme denitrifikacije, od-
sumporavanja i otpra{iva-
nja u slu~aju da grani~ne
vrijednosti trenutnog teh-
nolo{kog rje{enja ne budu
uskla|ene sa novim za-
htjevima EU sadr`anim u
Direktivi o industrijskim
emisijama. Prethodno je
analiza CEE Bankwatch
mre`e pokazala da gotovo
nijedna planirana TE na
zapadnom Balkanu, me|u
kojima i je i drugi blok TE
Pljevlja, ne}e ispuniti nove,
stro`e standarde zaga|e-
nosti, koje je EU usvojila
28. aprila. 

Radi se o novim tehni~kim standar-
dima za velika postrojenja za sagorijeva-
nje, takozvani LCP BREF koji sadr ì naj-
bolje raspolo`ive tehnike za suzbijanje
zaga|enja vazduha, vode i zemlji{ta, kao
i grani~ne vrijednosti emisija gasova. Iz
koalicije 27 NVO podsje}aju da se Crna
Gora kao ~lanica Energetske zajednice i

kandidat za ~lanstvo u Evropskoj uniji,
obavezala se da }e ispuniti i ciljeve Ener-
getske zajednice i EU iz podru~ja obno-
vljivih izvora energije, energetske efika-

snosti i smanjenja gasova sa efektom
staklene ba{te. „Da bi se ove obaveze is-
punile i postigli zadati ciljevi, Crna Gora
mora da uskladi i koordinira svoje ener-
getske i klimatske politike. Integrisanje
pitanja `ivotne sredine u ambiciozne
razvojne i energetske politike i strategije
predstavlja jedan od najve}ih izazova

na{e zemlje na putu pridru`ivanja EU“,
ocijenila je koalicija NVO.

Iz koalicije NVO poru~uju da zemlje
koje se nadaju ulasku u EU moraju pre}i

na odr ìve, obnovljive izvore energije i
zna~ajno unaprijediti energetsku efika-
snost. Me|utim, kako se dodaje, Strategi-
ja razvoja energetike Crne Gore do 2030.
godine, akcioni planovi i strate{ki ciljevi,
promovi{u eksploataciju fosilnih goriva,
odnosno doma}ih rezervi uglja (bez uvjer-
ljivih planova za kori{}enje novih resursa
poput sunca, vjetra, kao ni primjenu mje-
ra energetske efikasnosti), iako su te rezer-
ve ograni~ene vijekom trajanja.“Ovakvi
planovi Vlade ne predstavljaju odr ìvo
planiranje kao ni odr ìvo kori{}enje pri-
rodnih resursa“, zaklju~ile su NVO.

Pregovori o finansiranju i gradnji
drugog bloka TE u Pljevljima jo{ traju.
Izabrani izvo|a~ radova ~e{ka [koda
Praha predlo`ila je krajem februara ove
godine kinesku Bank of China i kinesku
osiguravaju}u ku}u Sinosure (China
Export & Credit Insurance Corporation)
kao alternativne finansijere projekta
drugog bloka TE. Prethodno je ^e{ka
eksportna banka (CEB) odustala od kre-
ditiranja, a obaveza [kode je da obezbi-
jedi finansijera za projekat vrijedan oko
338 miliona evra. [koda Praha treba da
obezbijedi 85 odsto ulaganja. C. D.

Udru`enje za za{titu i povra}aj privatne imovine

Najavljuju tu`bu protiv
kupaca „Vunka“

Bijelo Polje - Udru`enje za za{titu i
povra}aj privatne imovine najavljuje tu-
`be protiv dve firme, DOO „Dulovi}“ iz
Mojkovca i DOO „Bravere“ iz Bijelog
Polja, koje kao konzorcijum, kupile ne-
kada{nji privredni gigant AD „Vunko“
iz Bijelog Polja i za to su anga`ovali
advokatske kancelarije Radivoja [uko-
vi}a i Josifa Bo`ovi}a. 

U ovom udru`enju smatraju da su
ova preduze}a na nezakonit na~in i u
bescijenje kupili nekada ogromnu imo-
vinu AD Vunarskog kombinata „Vun-
ka“ iz Bijelog Polja. Iz advokatskih kan-
celarija [ukovi} - Bo`ovi} tvrde da su
~lanovi Konzorcijuma „Dulovi} - Brave-
ra“, bez pravnog osnova, samovoljno

u{li u posjed imovine „Vunka“ na kojoj
vr{e nezakonite radnje na {tetu pojedi-
nih ~lanova pomenutog Udru`enja.
„Podsje}amo da je nezakonita prodaja
imovine „Vunka“ bila predmet pa`nje
crnogorske javnosti te da su tri, jedino
nadle`ne, Notarske kancelarije iz Bijelog
Polja, dugo odbijale da ovjere Kupopro-
dajni ugovor da bi jedna od njih to ura-
dila nakon isteka preciziranog roka“, re-
kao je predsjednik Udru`enja za za{titu
i povra}aj privatne imovine Branko Haj-
dukovi}. Posle 22 neuspe{na poku{aja,
Vunko“ je prodat krajem juna konzor-
cijumu koji ~ine firme „Dulovi}“ iz Moj-
kovca i „Bravera“ iz Bijelog Polja za 2,25
miliona evra. D. C. 

Prijepolje dobija led rasvetu

Investicija vredna
59 miliona dinara 

O~ekuje se velika u{teda:
Potpisivanje ugovora

Jo{ traju pregovori o finansiranju i
gradnji drugog bloka: TE Pljevlja

Mre`a nevladinih organizacija o gradnji drugog bloka TE Pljevlja

Ponovo razmotriti
planove

Gotovo nijedna planirana TE na Zapadnom 
Balkanu, me|u kojima i drugi blok TE Pljevlja, 
ne ispunjava nove, stro`e standarde zaga|enosti, 
koje je EU usvojila 28. aprila

Nezadovoljstvo rudara
Odnos dr`ave prema Pljevljima i zaposlenih u Rudniku uglja je krajnje neko-

rektan, zaklju~eno je na sednici Izvr{nog odbora Sindikalne organizacije Rudnika
uglja AD Pljevlja. Sindikalci su se okupili zbog te{kih uslova rada poslednjih dana
i nezadovoljstva radnika. „Kako su ovih dana vladale tropske vru}ine u Pljevljima,
a rudari radili kao u normalnim uslovima, naravno nijesu adekvatno nagra|eni,
Sindikat upu}uje ozbiljne zamjerke rukovodstvu Kompanije na ignorantskom od-
nosu prema zaposlenim i njihovim naporima u proizvodnji. Zapanjuju}a je ~injeni-
ca da je u kabini razbija~a na Drobilani „Maljevac“ zabilje`ena temperatura od 59
stepeni celzijusa. Najmanje {to bi bilo korektno je da se preispita beneficirani rad-
ni sta` zaposlenih u proizvodnji“, pi{e u saop{tenju koje potpisuje Milo{ Obreni},
predsjednik Sindikalne organizacije Rudnika uglja AD Pljevlja i prenosi PV portal. 

Pljevaljski rudari tvrdnju da ih dr`ava zapostavlja potkrepljuju i podatkom o
platama. „Nepojmljivo je i neshvatljivo da radnici EPCG imaju u prosjeku 200,00
eura ve}u platu od rudara, valjda samo {to su Pljevljaci“, dodaje se u saop{tenju.
„Tako|e, korisno bi bilo i uvjerljivo od strane kvazi stru~njaka i pla}enika energet-
skih lobija da sada potvrde „opravdanost“ izgradnje II bloka TE i toplifikacije Plje-
valja“, smatraju u ovom sindikatu. 



Novi Pazar - Asim Nik{i} (75), ne-
zvani~no najve}i sportski zaljubljenik,
vlasnik trajne propusnice za sve sport-
ske doga|aje u Novom Pazaru, prava
je enciklopedija istorije sporta ove sre-
dine. Dok je bio radno aktivan u neko-
liko navrata nalazio se u upravama
fudbalskog, bokserskog i rukometnog
kluba. Svedok je mnogih sportskih de-
{avanja u Novom Pazaru, mnogo toga

je istra`ivao i ~uo od starijih. U razgo-
voru za Sand`ak Danas, evocira uspo-
mene na neke najva`nije sportske do-
ga|aje i li~nosti, ali se prise}a pri~a
starijih i govori i o de{avanjima pre
svog ro|enja, po~ecima sporta u No-
vom Pazaru. U svakoj od pri~a o novo-
pazarskom sportu, Asim Nik{i} i po
nekoliko puta potcrtava da je ovaj
grad bio i ostao multietni~ka sportska

sredina, tj. da se sportisti nikada nisu
delili po verskoj i nacionalnoj pripad-
nosti. U prvom nastavku novopazar-
ske sportske ostav{tine, koji smo obja-
vili pre nekoliko nedelja, Asim Nik{i}
je govorio o po~etnim sportskim ak-

tivnostima, zaklju~no s po~etkom Pr-
vog svetskog rata, a sada se prise}a ka-
ko je „najva`nija sporedna stvar“
osvojila Novi Pazar.

- Prvu fudbalsku loptu u Novi Pa-
zar je doneo izvesni ]ako Had`ifejzo-
vi}, tako su pri~ali stariji, ka`e Asim
Nik{i}. Bilo je to 1928. godine. Te go-
dine osnovan je FK „Ras“. U vreme
Kraljevine Jugoslavije u gradu je po-
stojao jo{ jedan klub, zvao se „Gra|an-
ski“. Bilo je to ~esto ime za fudbalske
klubove u tada{njoj zemlji. Rivalitet

izme|u dva kluba za ono vreme bio je
izuzetan. Kvalitet, onaj fudbalski nala-
zio se na strani „Rasa“. „Ne bih znao
da ka`em ko je bio na ~elu „Rasa“, po-
znato mi je da je „Gra|anski“ vodio
sokolar Halid Kavraji}. Kod tada{nje
vlasti mnogo bolje se kotirao „Gra-
|anski“, {to u prevodu zna~i da je od
nje imao zna~ajnu pomo}. „Gra|an-
ski“ je u odnosu na „Ras“ igrao u ni-

`em rangu takmi~enja. Fudbal su se u
to vreme uglavnom bavili ~ar{ijski lju-
di“, dodaje na{ sagovornik. 

U knjizi „Novi Pazar i okolina“
(grupa autora, izdanje 1969. godina)
nalazi se podatak da je FK „Ras“ osno-

van u prole}e 1928. godine i da je nje-
gov osniva~ u~itelj Milutin Aksentije-
vi}. U istoj knjizi mo`e se prona}i i po-
datak da je ve} 1931. godine osnovan i
drugi klub, zvao se „Relja Krilatica“.
Posle rata autori navode da su u gradu
pored „Sand`aka“ i „De`eve“, funkci-
onisali i klubovi „Jedinstvo“, „Napre-
dak“ i „Tekstilac“. 

Prema re~ima Asima Nik{i}a, naj-
bolji fudbaler pre Drugog svetskog ra-
ta bio je igra~ „Rasa“ Ahmo ^ekrlija.
Bio je ne{to poput Dragoslava [ekular-
ca, vragolan i mag sa loptom. Po zavr-
{etku rata postao je poznati fudbalski
sudija. Tim „Rasa“ ~inili su: Ahmed
Buhi}, Kiko Hudovi}, A}if [krijelj, An-
dra{ Duda{, Bo`o Miladinovi}, Ramiz
[krijelj, Bejto Binjo{, Ismet Pe}anin,

Izet Pe}anin, D`emo Jablani~anin, Hu-
so Ra{ljanin, Husein Zatri}, Haso Ro-
`ajac (narodni heroj NOB-a), Kemo
Kurtan~au{evi}, Hamza D`ankovi}
(otac kasnijeg fudbalera Novog Pazara
Jonuza D`ankovi}a). Ovaj tim nikad
nije igrao u najja~em rangu, ali na ni-
vou regiona bili su to majstori. Kao i

danas i tada su to bili nezaboravnim
dueli sa sastavima iz U`ica, ^a~ka,
Kraljeva i Kru{evca. Za „Gra|anski“ su
igrali Halid Kavraji}, Mehmed Ikovi},
Hasan Barjaktarevi}... 

Legenda i jedan od simbola novo-
pazarskog fudbala, ali i svih sportova
Nazim ^arovac [apac u to vreme je
bio omladinac FK „Ras“. Ve} tada se
videlo da je njegova ljubav prema
sportu tolika da on ne{to veliko mora
da postigne. Istinita je pri~a da je
„Ras“ ili „Gra|anski“ negde 1939. ili
1940. godine igrao u Kraljevu sa „Slo-
gom“ i izgubio sa ~ak 8:0. [apac jo{
nije stasao fizi~ki za seniorski tim, pa
je utakmicu posmatrao iz publike.
Prepri~avalo se da je „Sloga“ na golu
imala izvesnog her Hofmana, branio
je sve, pa i nemogu}e. Koliko je voleo
fudbal i kako su mu te{ko padali po-
razi najbolje se videlo posle te utakmi-

ce. Tu`an zbog visokom poraza, [a-
pac punih sedam dana nije odlazio
svojoj ku}i. Ako je neko zaslu`io da se
po njemu nazove jedna od novopa-
zarskih ulica onda je to [apac. Njegov
sin Basar ^arovac, u ovom veku, po-
sta}e prvi alpinista sa prostora biv{e
Jugoslavije koji }e osvojiti svih sedam
najvi{ih kontinentalnih planinskih
vrhova. „Ras“ je prestao da postoji
1941, a „Gra|anski“ 1939. godine, ka-
`e Asim Nik{i}.

- Posle zavr{etka rata u gradu su po-
novo postojala dva tima, „Sand`ak“ i
„De`eva“. Predratni fudbaleri odmah
su osnovali FK „Sand`ak“. Po mom
skromnom mi{ljenju „De`eva“ je naj-
bolji tim koji je Novi Pazar ikad imao.
[apac je u to vreme bio neka vrsta tre-
nera - menad`era, i to nenadma{nog.
Takvog Novi Pazar nikada nije imao,
re~i su Asima Nik{i}a.

Fotografije iz knjige 
„Novi Pazar u vaktu i zemanu“
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Sportisti i ostvarene li~nosti
Interesantno je da su se fudbalom, onda kada je on krajem 50-ih godina pro-

{log veka bio na vrhuncu, a i kasnije, bavili uglavnom uspe{ni ljudi na svim polji-
ma. „Direktori, Miroslav Fi}ko Profilovi}, Ismet Had`iabdi}, Salko Ra{ljanin, Amir
Be{irovi}, Ni}ifor ̂ olovi}, Veselin Simi},, Bo`o Popovi}, Reka Had`ibuli}, profesori
Mileta Petrovi}, Mihajlo Martin Martinovi}, Tiko Pokimica, Red`ep Halilovi}, da ne
zaboravim Rodoljuba Markovi}a, Aca Karamarkovi}a, Isidora ̂ olovi}a, Aliju Zatri-
}a, Husna Kame{ni~anina, Uzeira Hamzagi}a, mnogo je tu jo{ ljudi kojih se ovog
trenutka ne se}am, a sigurno su zaslu`ili pominjanje. Nadam se da mi ne prise}a-
nje svih biti opro{teno“, ka`e Nik{i}. Dom za siro~ad rata

- Posle Prvog svetskog rata fudbal se, ka`e Asim Nik{i}, igrao na Had`etu, igra-
li{te se nalazilo ispod dana{njeg Atletskog stadiona. Sada{nji stadion je gra|en
od 1947 do 1949, godine - re~i su Nik{i}a. Za taj period, po njegovom mi{ljenju, od
izuzetne va`nosti je bilo postojanje ,,Doma za siro~ad rata“. Iz tog doma potekli
su kasniji odli~ni fudbaleri, Slavko Kaurin iz Ra{ke, Smajo ]atovi} iz Sjenice i pro-
fesor Mileta Petrovi}. Prvi ,,uvezeni“ fudbaler u Novi Pazar, po Asimovom se}anju,
bio je izvesni Fajko Ru{idovski iz Skoplja.

Pobeda nad BSK
Novi Pazar je pre nego je 2011. postao superliga{ ~esto igrao prijateljske utak-

mice sa velikanima na{eg fudbala. U Novom Pazaru su 80 - ih godina pro{log veka
gostovali Crvena zvezda, Partizan, Hajduk iz Splita i mnogi znani prvoliga{i tog
doba. Ipak, jedna utakmica u{la je u sve arhive novopazarskog fudbala. Godine
1954. u Novom Pazaru gostovao je te sezone osmi klub izuzetno kvalitetne elitne
lige SFRJ, bio je to BSK (kasnije OFK Beograd). BSK je pora`en u prisustvu 2000 gle-
dalaca sa 3:1.

SPORT
Istorija sporta u Novom Pazaru o~ima najpoznatijeg sportskog zaljubljenika Asima Nik{i}a

Kako je fudbal osvojio grad
Prvoslav Le{evi}

Legenda i jedan od simbola 
novopazarskog sporta: 
Nazim ^arovac [apac

Po~eci fudbala u gradu: Klubovi „Ras“ i „Sand`ak“

Andra{ Duda{
Andra{ Duda{ je pre po~etka Dru-

gog svetskog rata u Novom Pazaru
slu`io vojsku. Bio je Ma|ar iz Suboti-
ce. O njegovim golmanskim bravura-
ma ispredale su se bajke. Po zavr{et-
ku vojnog roka ostao je da `ivi u No-
vom Pazaru. Godine 1941. napustio
je Novi Pazar i vratio se u Suboticu.
Rastanak od voljenog golmana bio je
te`ak, jer ovde skoro da nije bilo ~o-
veka koji ga nije zavoleo, a kakav je
to golman bio najbolje }e re}i stih ko-
ji se u Pazaru odoma}io u to vreme:
„Andra{ Duda{ nije {ala, hvata `ivu
loptu sa penala“. Posle samo sedam
dana po povratku u svoj rodni grad
kroz Pazar je prostrujala tu`na vest,
poginuo je Andra{ Duda{, predratna
legenda novopazarskog fudbala.
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MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki 

vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 

44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

Na po~etku 
sa Metalcem

Novi Pazar - Fudbaleri Novog Pazara zavr{ili su pri-
preme na Zlatiboru, gde su u kontrolnoj utakmici savla-
dali ekipu Kara|or|a iz Topole sa 3:0. Danas bi trebalo
da igraju sa ekipom Teleoptika. Sezona u Prvoj ligi Srbi-
je po~inje 19. avgusta, a u prvom kolu Novi Pazar igra sa
Metalcem. 

Ko{arka{i 
u Prvoj B ligi

Novi Pazar - Ko{arka{i „Novog Pazara“ od predstoje-
}e sezone igra}e u Prvoj B ligi, {to je do sada najve}i uspeh
ovog kluba. KK Novi Pazar se plasirao u ovaj rang takmi~e-
nja po{to je uprava KK „Radni~ki 1950“ iz Kragujevca odlu-
~ila da istupi iz B lige zbog nedostatka finansijskih sredsta-

va. Tako se ko{arka{ima Novog Pazara otvorio put da kao
drugoplasirana ekipa Regionalne lige Zapad udje u vi{i
rang. Uprava kluba ne krije ambicije da napadne prvo me-
sto u B ligi i tako poku{a da napravi istorijski pomak za no-
vopazarsku ko{arku. „Lavovski smo se borili prethodne se-
zone. Nizali smo pobede ali je glavni rival za prvo mesto
imao vi{e sre}e i tako smo sezonu zavr{ili kao drugoplasi-
rana ekipa. Nekim spletom okolnosti smo se domogli B li-
ge i nadamo se da }e na{i sjajni ko{arka{i predvo|eni Mar-
kom Dimitrijevi}em poku{ati da se ove sezone {to bolje
pozicioniraju pa ~ak i napadnu prvu poziciju“, izjavio je
sportski direktor kluba D`emil Imamovi}.

Muli} najbolji u Ni{u
Bijelo Polje - Najbolji crnogorski biciklista Bjelopo-

ljac Demir Muli}, pobjednik je me|unarodnog MTB ma-
ratona „Suva Extreme Challenge“, koji je odr`an u Ni{koj
banji. Uprkos vremenskim nepogodama, Muli} je stazu
dugu 55 km, sa 2.400 m visinske razlike, savladao za ~eti-
ri sata i jedan minut.VE
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Projekat je sufinansiran iz bud`eta Republike Srbije - Ministarstva kulture i informisanja. 
Stavovi izneti u podr`anom medijskom projektu nu`no ne izra`avaju stavove organa koji je dodelio sredstva. 

Bijelo Polje - Udru`enje paraplegi~ara Bijelo
Polje i Mojkovac, u saradnji sa Udru`enjem mla-
dih volontera ,,Iskra“ i uz podr{ku Zavoda za za-
po{ljavanje Crne Gore, realizova}e projekat ,,Di-
gitalna {tampa na tekstilu“, u cilju pove}anja za-
po{ljavanja i osposobljavanja lica sa invalidite-
tom. 

Direktorica Udru`enja paraplegi~ara Bijelo Po-
lje i Mojkovac i koordinatorka projekta Milka Sto-
janovi} [}epanovi} je, na konferenciji za novina-

re, odr`anoj u hotelu ,,Franca“, kazala je da neza-
poslena lica sa invaliditetom `ive ispod linije ap-
solutnog siroma{tva, a kada je rije~ o njima, stopa
nezaposlenosti je dva do tri puta vi{a, u odnosu na
osobe koje nemaju invaliditet. „Ovim i sli~nim
projektima `elimo da otklonimo predrasude o
radnim sposobnostima OSI i da stvorimo jednake
mogu}nosti za njihovu ve}u zaposlenost, kroz
edukaciju, treninge, profesionalno osposobljava-
nje, kao i prilago|avanje tr`i{tu rada“, naglasila je

ona. Ona je dodala da }e na obuku biti primljeno
{est osoba koji }e primati nov~anu nadoknadu.
Zaposli}e ~etiri na sedam mjeseci tokom projek-
ta i bruto platu od 417 evra. Udru`enje paraplegi-
~ara godinama predano radi na pobolj{anu polo-
`aja osoba sa invaliditetom, a kako su kazali, veli-
ku podr{ku imaju i od lokalne samouprave. Op-
{tina Bijelo Polje obe}ava da }e nastaviti da poma-
`e ovom Udru`enju, kako bi se pobolj{ao polo`aj
osoba sa invaliditetom. S. D. 

Nastavljaju da poma`u:
Bijelo Polje 

Za lak{e zapo{ljavanje 
invalida

Rekonstrukcija
stare {kole

Plav - U selu Velika po~eli su pripremni radovi
na za{titi i rekonstrukciji stare {kole. Predsjednik
odbora za rekonstrukciju {kole Marko Vukovi} ob-
jasnio je da se izvode radovi na ra{~i{}avanju ente-
rijera (uklanjanju pregradnih zidova, patosa i osta-
log nepotrebnog materijala), kako bi se stvorili
uslovi za rekonstrukciju objekta.“ Idejni projekat za
rekonstrukciju uradio je arhitekta Boban Mitrovi},
dok glavni ve} privodi kraju gra|evinski in`enjer
Blagoje Gligorovski. Za grube radove treba}e oko
20.000 evra, a za ukupne }emo naknadno utvrditi.
Treba}e dosta finansijskih sredstava, ali vjerujemo
da }emo i to obezbijediti, jer je ve} danas desetak
ljudi dalo donacije. Radovi se izvode isklju~ivo u or-
ganizaciji Savjeta mjesne zajednice na ~elu sa pred-
sjednikom Marinkom Bo{kovi}em, u dogovoru s
mje{tanima“, istakao je Vukovi}. C. D. 


